



PEOPLE'S REPUBLIC OF CHINA
MISSION TO THE UNITED NATIONS

350 EAST 35TH STREET, NEW YORK, NY 10016
<http://www.china-un.org>

请以现场发言为准

中国常驻联合国代表团傅道鹏参赞
在第73届联大五委第一次续会
全球服务提供模式议题上的发言
(2019年3月15日)

主席女士：

感谢秘书处助理秘书长桑德斯先生就全球服务提供模式方案做说明，感谢行预咨委会主席特尔兹先生就该议题所作介绍。中方支持巴勒斯坦代表“77国集团加中国”所作发言，并愿补充以下意见：

第一，全球服务提供模式是秘书长管理改革的重要组成部分，涉及改革后秘书处相关机构特别是业务支助部的运转，有助于联合国整合零散的行政服务流程、降低成本、提高工作效率，更好地发挥联合国在全球多边治理中的核心作用。中方支持秘书长为改善秘书处行政服务所作努力，支持全球服务提供模式如期实施，尽早实现节支增效和提高行政服务效率的目标。

第二，中方注意到，全球服务提供模式改革是个分步实施

的过程。秘书长建议共整合 202 个不受地点限制的服务流程，在第一年运作中整合其中 80 项流程，并在第二阶段中审查剩余的 122 项。中方支持秘书处制定并完善整合方案，进一步评估其他暂未纳入全球共享服务中心业务范围的行政服务流程，推动全球服务提供模式发挥更大作用。

第三，全球服务提供模式的实施将波及到现有工作人员，中方注意到秘书长报告提出的减轻影响有关措施及行预咨委会意见，希望秘书处尽一切努力减轻影响。同时，联合国现有区域服务中心向联合国维和行动提供支助服务，发挥了重要作用。希秘书处继续用好现有中心，确保过去有关投资及努力不浪费，实现效益最大化。

主席女士，

秘书处在推进全球服务提供模式过程中认真落实联大第 72/262C 号决议要求，行预咨委会作为专家机构提出了很好的建议，中方对此表示赞赏。中方呼吁各方在秘书长报告建议和行预咨委会报告结论的基础上，继续发扬团结合作、协商一致精神，及时完成该议题的审议，用实际行动继续支持秘书长改革和联合国事业。

谢谢主席女士。



PEOPLE'S REPUBLIC OF CHINA
MISSION TO THE UNITED NATIONS

350 EAST 35TH STREET, NEW YORK, NY 10016
<http://www.china-un.org>

Please check against delivery

**Statement by Mr. FU Daopeng, Counselor of the
Permanent Mission of China to the United Nations at the
First Part of the Resumed session of the Fifth Committee of
the 73rd Session of the UN General Assembly
on the Item “global service delivery model”**

March 15, 2019

Madam Chairperson,

I wish to thank the Assistant Secretary-General, Mr. Saunders, for his presentation on the Global Service Delivery Model. My thanks also go to Mr. China Terzi, Chairman of ACABQ, for his statement on the topic. China associates itself with the statement made by the representative of Palestine on behalf of "The Group of 77 and China" and would like to add the following comments:

First, the global service delivery model (GSDM) is an important component of the Secretary-General's management reform. It involves the post-reform operation of relevant Secretariat entities, particularly that of the Department of Operational Support. It can help the United Nations consolidate its fragmented administrative service processes, reduce costs and increase efficiency so that the UN can better leverage its central role in global multilateral governance. China supports the efforts of the Secretary-General to improve the administrative services of the Secretariat and supports the implementation of the global service delivery model as scheduled, which will help achieve the goal of greater cost-effectiveness and efficiency in administrative services.

Second, China notes that implementation of the global service delivery model will be a step-by-step process. The Secretary-General proposes to consolidate a total of 202 location-independent service processes, 80 of which will be done in the first year of the operation, and the remaining 122 will be reviewed in the second phase. China supports the Secretariat in developing and improving the consolidation plan, and in further evaluating other administrative service processes not covered by the global shared service center operations for the time being, in order for the global service delivery model to play a greater role.

Third, the implementation of the global service delivery model will affect staff. China has taken note of the relevant measures proposed by the Secretary-General in his report to minimize impact on staff and the views of ACABQ. We hope that the Secretariat will make every effort to mitigate the impact. At the same time, the existing United Nations regional service centers have played an important role in providing support to United Nations peacekeeping operations. We hope that the Secretariat will continue to properly use these existing centers to ensure that relevant investment and efforts made in the past are not wasted and the returns are maximized.

Madam Chairperson,

The Secretariat has responded to the requests of the UN General Assembly in its Resolution 72/262C in advancing the global service delivery model. ACABQ, as an expert body, has made sound recommendations. China wishes to register its appreciation. We call on all parties to work on the basis of the recommendations contained in the Secretary-General's report and the conclusions contained in the report of ACABQ and in the spirit of unity, cooperation and consensus so that we can conclude consideration of this item in a timely manner and demonstrate with actions our continued support for the reform agenda of the Secretary-General and the mission of United Nations.

Thank you, Madam Chairperson.